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Protokół Nr XVII.2020 

z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 30 listopada 2020 roku 

1. Otwarcie XVII sesji Rady Powiatu. 

Otwarcia XVII sesji, prowadzonej zdalnie,  dokonał Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: 

Witam w dniu 30 listopada 2020 r.,  otwieram XVII sesję Rady Powiatu Żagańskiego. Witam 

serdecznie Pana Starostę, witam Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, witam Państwa Radnych i 

wszystkich słuchających nas w sieci. Sprawdzam kworum i stwierdzam, że w sesji uczestniczy 

16 radnych (3 nieobecnych: Piotr Ciołka, Artur Niezgoda, Justyna Socik). Przewodniczący 

Rady Sebastian Galasiak poinstruował radnych o sposobie zgłaszania się i głosowania oraz  

informuje radnych o sposobie prowadzenia obrad sesji. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał radnych o uwagi do porządku obrad,  nikt z 

radnych nie wniósł uwag do proponowanego porządku obrad, a następnie Przewodniczący 

Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad sesji.  

odczytał wyniki głosowania i stwierdził, że  15 radnych głosował „za”, 1 brak głosu. 

Protokół z elektronicznego głosowania porządku obrad, stanowi załącznik do protokołu z obrad 

sesji. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XVII sesji rady powiatu. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XV.2020 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia  

10 września 2020 roku. 

4. Przyjęcie protokołu Nr XVI.2020 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia  

22 września 2020 roku. 

5. Podjęcie uchwały Nr XVII.1.2020 w sprawie zmian budżetu. 

6. Podjęcie uchwały Nr XVII.2.2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2020-2025. 

7. Podjęcie uchwały Nr XVII.3.2020 w sprawie ustalenia wysokości kosztów powstałych 

w przypadku odstąpienia  od usunięcia pojazdu. 

8. Podjęcie uchwały Nr XVII.4.2020 w sprawie określenia zadań finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu  Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

Przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2020 r.   

9. Podjęcie uchwały Nr XVII.5.2020 w sprawie przyjęcia programu współpracy Powiatu 

Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2021. 

10.  Podjęcie uchwały Nr XVII.6.2020 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Żagańskiego w roku 2021. 

11. Informacja z prac zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

12. Odczytanie interpelacji złożonych przez radnych na piśmie. 

13. Wolne wnioski i sprawy różne  

14. Zamknięcie obrad XVII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XV.2020 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 

 10 września  2020 roku.  

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak do zapoznania się z protokołem Nr XV.2020  

z obrad sesji z dnia 10 września 2020 roku wyznaczył Radnych Tomasza Hucała i Macieja 

Borynę, którzy,  po zapoznaniu się z protokołem, nie wnieśli uwag. 
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  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak powiedział, że  protokół Nr XV.2020 z obrad sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 10 września 2020 roku zostaje przyjęty. 

4. Przyjęcie protokołu Nr XVI.2020 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia  

22 września 2020 roku.  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak do zapoznania się z protokołem Nr XVI.2020  

z obrad sesji z dnia 22 września 2020 roku wyznaczył Radnych Annę Michalczuk i Sylwestra 

Michalaka, którzy,  po zapoznaniu się z protokołem, nie wnieśli uwag,  

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak powiedział, że  protokół Nr XVI.2020 z obrad sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 22 września 2020 roku zostaje przyjęty. 
5. Podjęcie uchwały Nr XVII.1.2020 w sprawie zmian budżetu.  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał tytuł uchwały i poprosił o wprowadzenie do  

uchwały Panią Skarbnik.   

Skarbnik Elżbieta Bielecka powiedziała, że wprowadziła w dniu dzisiejszym autopoprawkę w 

związku ze zmianami, które otrzymała tuz przed sesją  i przedstawiła, że w uchwale w sprawie 

zmian budżetu dokonuje się zmian po stronie dochodów o kwotę 3 582 947,00 zł, w tym wydatki 

bieżące o kwotę 852 672,00 zł, dochody majątkowe o kwotę 2 730 275,00 zł. Planowane 

dochody po zmianie wynoszą 88 511 548,29 zł, w tym dochody bieżące wynoszą 80 308 434,13 

zł, dochody majątkowe 8 203 114 ,16 zł. Wydatki bieżące zmienia się o kwotę 3 582 947,00 zł, 

w tym wydatki bieżące o  852 672,00 zł, wydatki majątkowe o kwotę 2 730 275,000 zł. Plan 

wydatków po zmianach wynosi 92 054 740,29 zł, wydatki bieżące 79 971 430,13 zł, wydatki 

majątkowe 12 083 310,16 zł.  

Następnie przeszłą do omawiania poszczególnych zmian:  

Środki z zakresu administracji rządowej, przekazane przez Lubuski Urząd Wojewódzki, 

zmieniają się zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków naszych jednostek podległych, i 

tak: Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w zakresie zadań zleconych zmienia się o 

152 698,00 zł, Powiatowy Środowiskowy Dom Samopomocy o 5 257,00 zł, nasze Wydziały: 

Wydział Geodezji i Wydział Zarządzania Kryzysowego o 19 049,00 zł., Powiatowa Państwowa 

Straż Pożarna w Żaganiu  otrzymała środki 2 920 450,00 zł, z tego na inwestycje 2 550 000,00 

zł. Fundusz wsparcia  150 275,00 zł są to środki na budowę nowej remizy w Szprotawie. 

Dostaliśmy pieniążki na aktywną tablicę, na którą wnioski złożyły wszystkie nasze jednostki 

oświatowe łącznie ze specjalnymi ośrodkami szkolno-wychowawczymi, takie środki otrzymały 

tylko dwie nasze szkoły, jest to Zespół Szkół Technicznych i Licealnych oraz Zespół Szkół 

Technicznych i Branżowych, przy czym  Zespół Szkół Technicznych i Licealnych dostał na 

trzy szkoły: na liceum, na branżówkę i na technikum, a Zespół Szkół Technicznych i 

Branżowych w Szprotawie na branżową i technikum, w sumie otrzymało 5 szkół. Wprowadzam 

jeszcze tą uchwałą stypendia. Stypendia otrzymują 54 uczniów naszych szkół, z tym ,że 

stypendia zostały przyznane do czerwca 2021 roku. Stypendia wprowadzam od września do 

grudnia 2020 r. jest to kwota 21 600,00 zł. Zespół Szkół Technicznych i Ogólnokształcących 

w Żaganiu dostał środki na klasę mundurową na zakup mundurów. Reszta zmian są to zmiany 

między rozdziałami, Powiatowy Urząd Pracy dostał pieniądze na nagrody, są to przyznane 

nagrody z Ministerstwa  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: Otrzymaliśmy autopoprawkę , już po głosowaniu 

porządku obrad, informacja przyszła dzisiaj, trzeba było dokonać autopoprawki,  jest ona 

związana ze zmianą środków przekazanych dla nauczycieli. Dzisiaj będzie dostępna w systemie 

e-sesja. Wyjątkowa sytuacja, jeżeli wyraziliby Państwo zgodę to wprowadzimy autopoprawkę 

i później dopiero głosowali nad uchwałą z autopoprawką, jeżeli są jakieś pytania to zapraszam. 

Radny Zbigniew Białkowski:  Bardzo proszę, żeby takie poprawki od razu były wysyłane na 

maila, jestem wzrokowcem i chciałbym zobaczyć  i przeanalizować poprawki, dlatego mam 

prośbę, żeby następnym razem Pani Skarbnik wysłała wszystkim radnym od razu na maila. 
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Radny Paweł Chylak: odniosę się do uzasadnienia, które przedstawiła Pani Skarbnik, w 

zakresie aktywnej tablicy, proszę powiedzieć jaki to sprzęt w ramach aktywnej tablicy został 

zakupiony i jeszcze jedno pytanie, czy jest to jednorazowe działanie, czy szkoły będą mogły 

się jeszcze o to starać, jak długo będzie to trwać? 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: z autopoprawką to jest wyjątkowa sytuacja, dostaną 

Państwo dzisiaj na maila tą autopoprawkę 

Skarbnik Elżbieta Bielecka: Do programu „Aktywna Tablica”  aplikacja trwa trzy lata, w tej 

chwili wszystkie jednostki nasze złożyły, a otrzymały dwie szkoły, będzie możliwość uzyskania 

środków w roku 2021 i 2022, nasze jednostki w tym roku przeznaczają środki z „Aktywnej 

Tablicy” na zakup laptopów. Jeżeli chodzi o autopoprawkę to przepraszam, zmiany przyszły 

dzisiaj o ósmej rano  w systemie Besti@ i robione były przeze mnie na cito. Zrobię sobie bazę 

danych i będę od razu wysyłać takie zmiany mailem. Nie robiłam innych zmian tylko, zarówno 

po stronie dochodów jak i wydatków zmiana była o tę subwencję oświatową. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: mam prośbę do Pani Skarbnik, żeby jeszcze raz 

przesłać do radnych całą uchwałę  z autopoprawkami, żeby nie było żadnych wątpliwości. 

Jeszcze raz powtarzam, że z tą uchwałą to wyjątkowa sytuacja, chodzi o pieniądze dla nauczycieli 

i nie było sensu czekać do następnej sesji, otrzymałem te poprawki po zatwierdzeniu porządku 

obrad, więc teraz wprowadzamy. Proszę Panią Skarbnik, jeszcze raz o przedstawienie tej 

uchwały, żeby nikt nie miał wątpliwości.  

Skarbnik Elżbieta Bielecka: w uchwale w sprawie zmian budżetu z dnia dzisiejszego dokonuje 

się zmian po stronie dochodów o kwotę 3 582 947,00 zł, w tym wydatki bieżące o kwotę 

852 672,00 zł, dochody majątkowe o kwotę 2 730 275,00 zł. Planowane dochody po zmianie 

wynoszą 88 511 548,29 zł, w tym dochody bieżące wynoszą 80 308 434,13 zł, dochody 

majątkowe 8 203 114 ,16 zł. Wydatki bieżące zmienia się o kwotę 3 582 947,00 zł, w tym 

wydatki bieżące o  852 672,00 zł, wydatki majątkowe o kwotę 2 730 275,000 zł. Plan wydatków 

po zmianach wynosi 92 054 740,29 zł, wydatki bieżące 79 971 430,13 zł, wydatki majątkowe 

12 083 310,16 zł. Załączniki 3 i 4 są to zadania z zakresu administracji rządowej, one nie ulegają 

zmianie i otrzymują brzmienie jak przesłane Państwu załączniki. Załącznik nr 5 zawiera dochody 

z tytułu porozumień, również nie uległ zmianie i otrzymuje brzmienie takie jak zostało do 

Państwa wysłane. Załącznik nr 8 jest to załącznik o dotacjach i jest jak załącznik nr 6, załącznik 

nr 9 rachunek dochodów oświatowych jest jak załącznik nr 7, i złącznik nr 10 fundusz ochrony 

środowiska jak załącznik nr 8. W wyniku dokonanych zmian budżet powiatu wynosi jak 

czytałam w § 1 i w § 2. Różnica między dochodami a wydatkami stanowi deficyt budżetu, deficyt 

nie uległ zmianie w wyniku naniesionych zmian w tej uchwale i wynosi 3 543 192,00 zł i zostanie 

pokryty przychodami z emisji obligacji 3 000 000,00 i 543 192,00 zł z przychodami z wolnych 

środków. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak jeszcze raz wyjaśnił, że zmiany dotyczące pieniędzy 

dla nauczycieli przyszły w ostatniej chwili i żeby nie wstrzymywać procedur i nie czekać na 

następną sesję postanowiono wprowadzić w dniu dzisiejszym autopoprawki. Następnie otworzył 

dyskusję w sprawie omawianej autopoptawki, nie podjęto dyskusji. 

 Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie wprowadzenie 

autopoprawki do uchwały nr XVII.1.2020 w sprawie zamian budżetu. Po sprawdzeniu kworum, 

w głosowaniu brało udział 16 radnych,  poddał pod głosowanie wprowadzenie autopoprawki. 

Wprowadzenie autopoprawki do uchwały nr XVII.1.2020 w sprawie zamian budżetu zostało 

przyjęte jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania., stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Sebastian otworzył dyskusję w sprawie uchwały nr VII.1.2020 w sprawie 

zmian  budżetu. Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił przewodniczących Komisji o przedstawienie  opinii 

w sprawie uchwały. Komisje: Komisja Budżetu i Finansów Powiatu, Komisja Oświaty, Kultury i Kultury 

Fizycznej, Komisja Zdrowia i Polityki Prorodzinnej, Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 

Obywateli, Komisja Gospodarki i Infrastruktury, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,  

wyraziły opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 16 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr XVII.1.2020 w sprawie zmian budżetu., 

stanowi załącznik do protokołu. 

6. Podjęcie uchwały Nr XVI.2.2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2020-2025. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał tytuł uchwały i poprosił o wprowadzenie do  uchwały 

Panią Skarbnik 

Skarbnik Elżbieta Bielecka: W uchwale w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2020-2025,  załącznik nr 1 jest przystosowany do zamian w budżecie i 

wydatki bieżące i dochody bieżące  ulegają zwiększeniu o 147 500,00 zł, pozostałe załączniki pozostają 

bez zmian wskaźniki są spełnione i wszystkie dane dotyczące zadłużenia są bez zmian. 

Radny Paweł Chylak: prosiłbym żeby Państwo otworzyli projekt uchwały na stronie 16, to jest 5 strona 

objaśnień, sprawa dotyczy zmiany przedsięwzięcia budowy Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w 

Szprotawie etap II,  mamy zgodnie z harmonogramem ujętym w programie inwestycyjnym aneks do 

aktualizacji  z 14 października 2020 r., że zadanie to będzie zrealizowane w 2020 roku. Pani Skarbnik 

potwierdza to, że pieniądze są na koncie i zadanie to możemy zrealizować i po przeanalizowaniu tego 

harmonogramu aktualizacji aneksu, tam są takie nieprawidłowości, w tabeli zmiana przedsięwzięć 

znajdują się pewne błędy: w kolumnie pierwszej nazwa i cel zostało zamienione z kolumną drugą  czyli 

etap II powinien być wpisany na dole ostatnia kolumna „opis projektu i główne załażenia” powinno być 

też zamienione. Proszę Panią Skarbnik, żeby to potwierdziła. 

Zwracam też uwagę, że jak był planowany II etap na 2021 r. to jego wartość wynosiła 2 400 000,00 zł, 

a teraz na 2020 r. mamy wpisane nakłady finansowe 2 700 945,00 zł   i analizując ten harmonogram 

brakuję pewnych przedsięwzięć np. brakuje pieców centralnego ogrzewania, wentylatorów, 

klimatyzatorów, oświetlenia placu ćwiczeń, zakupu sprzętu łączności i informatycznego, co z tymi 

zakupami, a i tak zadanie wzrasta o ponad 300 tysięcy 

 Skarbnik Elżbieta Bielecka: potwierdzam tu nastąpił błąd w tej tabeli, pomyliłam rząd pierwszy 

z drugim, nie mam informacji czy zakres rzeczowy się zwiększa czy zmniejsza, 

prawdopodobnie znowu będzie zmiana harmonogramu, mi wieloletnią prognozę finansową 

robi główna księgowa i ona ma dane tylko finansowe, 2 050 000,00 wpłynęły z Lubuskiego 

Urzędu Wojewódzkiego, teoretycznie ma być to zadanie zrealizowane w 2020 r., ale przejdzie 

do realizacji do końca listopada 2021 r., ale będzie zaliczane do wykonania  w 2020 r. i będą to 

tak zwane niewygasy, które będą realizowane na mocy zmienionej ustawy, będzie to inna forma 

wydatków niewygasających. Wydatki niewygasające z administracji rządowej realizacja była 

zawsze do końca marca, a w tej chwili przesunięto do końca listopada, gdyż jednostki, które 

otrzymały takie wsparcie nie są w stanie, na dzień dzisiejszy, przeprowadzić przetargów i 

zrealizować inwestycji. Pewnie więcej informacji otrzymamy podczas realizacji budżetu do 

końca roku, podczas następnej sesji będę mogła więcej powiedzieć o tej inwestycji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił przewodniczących Komisji o przedstawienie  opinii 

w sprawie uchwały. Komisje: Komisja Budżetu i Finansów Powiatu, Komisja Oświaty, Kultury i Kultury 
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Fizycznej, Komisja Zdrowia i Polityki Prorodzinnej, Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 

Obywateli, Komisja Gospodarki i Infrastruktury, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,  

wyraziły opinię pozytywną.   

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta 15 głosami „za” , przy 1 „wstrzymującym się”, przy udziale 16 radnych. 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr XVI 2.2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2020-2025 stanowi załącznik do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały Nr XVII.3.2020 w sprawie ustalenia wysokości kosztów 

powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał tytuł uchwały i poprosił o wprowadzenie do  

uchwały Panią Sekretarz Iwonę Hryniewiecką 

Sekretarz Iwona Hryniewiecka powiedziała, że zgodnie z treścią art. 130a ust. 6 ustawy Prawo 

o ruchu drogowym, rada powiatu zobowiązana jest do corocznego ustalenia w drodze uchwały 

wysokości opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów na terenie powiatu. Przy ustalaniu 

wysokości opłat Rada Powiatu musi wziąć pod uwagę konieczność sprawnej realizacji zadania 

oraz wysokość kosztów, jakie powiat będzie ponosił w związku z jego wykonywaniem, przy czym 

wysokości opłat ustalonych uchwałą nie mogą być wyższe od maksymalnych stawek 

określanych corocznie w Obwieszczeniu Ministra Finansów w sprawie ogłoszenia 

maksymalnych stawek opłat za usunięcie pojazdu z dróg i jego parkowanie na parkingu 

strzeżonym na następny rok kalendarzowy. Usuwanie pojazdów oraz prowadzenie parkingu 

strzeżonego dla pojazdów usuniętych jest zadaniem własnym powiatu. Starosta realizuje te 

zadania przy pomocy powiatowych jednostek organizacyjnych lub powierza ich wykonywanie 

zgodnie z przepisami o zamówieniach publicznych. Zgodnie z judykaturą, w ramach pierwszej 

przesłanki pod uwagę należy wziąć wyłącznie kwestie organizacyjne usuwania pojazdów i ich 

przechowywania. Z uwagi na fakt, że Powiat Żagański nie posiada jednostki organizacyjnej 

powołanej do usuwania pojazdów z dróg powiatu żagańskiego, nie posiada też 

specjalistycznego sprzętu do usuwania pojazdów ani parkingu strzeżonego przeznaczonego do 

przechowywania tych pojazdów, zadanie to powierzone zostało wyspecjalizowanemu 

przedsiębiorcy, z którym zawarta została umowa w przedmiocie usuwania pojazdów i 

przechowywania ich na parkingu strzeżonym. Umowa zobowiązuje przedsiębiorcę do 

wykonywania zadania bez zbędnej zwłoki i w sposób ciągły, tzn. całodobowo w dni robocze i w 

dni ustawowo wolne od pracy. Zawarcie umowy w 2019 r. poprzedzone zostało rozeznaniem na 

lokalnym rynku usług stawek za usuwanie i przechowanie pojazdów, poprzez ogłoszenie na 

stronie internetowej Powiatu Żagańskiego zapytania ofertowego. W odpowiedzi na zapytanie 

wpłynęły dwie oferty. Z przedsiębiorcą oferującym najkorzystniejsze stawki zawarto umowę na 

czas określony od 1 stycznia 2020 r. do 31 grudnia 2021 r. Z uwagi na rozwiązanie powyższej 

umowy z przyczyn leżących po stronie przedsiębiorcy (likwidacja działalności) w dniu 16 

stycznia 2020 r. Powiat powierzył wykonywanie zadań drugiemu z przedsiębiorców, który 

odpowiedział na zapytanie ofertowe. Stawki za usuwanie pojazdów z dróg powiatu 

żagańskiego, opłaty za przechowywanie tych pojazdów oraz okres obowiązywania umowy 

pozostał bez zmian, w związku z czym w 2021 r. nie ulegają zmianie wysokości kosztów, jakie 

Powiat Żagański będzie ponosił w związku z wykonywaniem zadania. Ustalone w uchwale 

wysokości opłat zapewniają sprawną realizację zadania, są kosztami rzeczywistymi 

wynikającymi z zawartej umowy oraz nie przewyższają maksymalnych stawek określonych w 

Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 23 lipca 2020 r. w sprawie ogłoszenia 

obowiązujących w 2021 r. maksymalnych stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym, a ustalone koszty powstałe w wyniku wydania dyspozycji 
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usunięcia pojazdu, jeżeli od usunięcia odstąpiono, są niższe od ustalonych uchwałą kwot opłat 

za usunięcie pojazdu. 

Na dzień 30 września 2020 r. na realizację zadania w zakresie usuwania i przechowywania 

pojazdów na parkingu strzeżonym Powiat Żagański poniósł koszty w wysokości 34 721,33 zł w tym: 

1. 31 889,60 zł - usunięcie i przechowywanie pojazdów, 

2.      277,73 zł - zaliczki na wydatki gotówkowe komornicze, 

3.      420,00 zł - opłaty sądowe od złożenia wniosków o przepadek, 

4.   2 134,00 zł - ubezpieczenie OC pojazdów. 

W bieżącym roku Policja wydała 10 dyspozycji usunięcia pojazdów na parking wskazany przez 

Starostę. W przypadku 2 pojazdów Starosta odmówił przyjęcia z uwagi na niewyjaśniony status prawny 

pojazdów. Postępowanie administracyjne prowadzone w sprawie tych pojazdów wykazało, że nie są one 

zarejestrowane na terenie kraju ani w żadnym z państw członkowskich UE. W takich sytuacjach pojazdy 

są przekazywane przez Policję właściwemu Naczelnikowi Urzędu Celnego i dopiero po wydaniu decyzji 

przez UC, Starosta ma obowiązek przechowywania pojazdu na wyznaczonym przez siebie parkingu. Do 

tego czasu koszty przechowywania pojazdu nie obciążają powiatu. W 2020 r. sąd orzekł o przepadku 9 

pojazdów na rzecz powiatu. Przejęte pojazdy znajdowały się w stanie zdekompletowanym lub były 

uszkodzone w stopniu uniemożliwiającym ich dalsze użytkowanie albo sprzedaż. Wszystkie te pojazdy 

zostały zdemontowane. Dzięki umowie zawartej z przedsiębiorcą zajmującym się demontażem pojazdów 

Powiat nie musiał płacić za odbiór z parkingu i demontaż pojazdów, tylko za każdy zdemontowany 

pojazd uzyskiwał dochód w kwocie 300,00 zł netto. Obecnie na parkingu znajduje się 13 pojazdów. W 

sprawie 9 z nich złożone zostały do sądu wnioski o orzeczenie ich przepadku. W przypadku 4 pozostałych 

pojazdów nie upłynął jeszcze termin ich odbioru. Łączne miesięczne koszty ponoszone przez Powiat na 

przechowywanie pojazdów wynoszą obecnie 3 900,00 zł.  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił przewodniczących Komisji o 

przedstawienie  opinii w sprawie uchwały. Komisje: Komisja Budżetu i Finansów Powiatu, 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, Komisja Zdrowia i Polityki Prorodzinnej, 

Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli, Komisja Gospodarki i 

Infrastruktury, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,  wyraziły opinię 

pozytywną. Następnie Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. Radni nie 

podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 16 radnych. Protokół z elektronicznego głosowania 

uchwały Nr XVI 3.2020 w sprawie ustalenia wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia  

od usunięcia pojazdu. 

8. Podjęcie uchwały Nr XVII.4.2020 w sprawie określenia zadań finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu  Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

Przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2020 r.   

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał tytuł uchwały i poprosił o wprowadzenie do  uchwały 

Panią Sekretarz Iwonę Hryniewiecką 

Sekretarz Iwona Hryniewiecka : Zgodnie z art. 35a ust. 3 ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej 

oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych, Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie zadań 

realizowanych ze środków finansowych PFRON, przekazywanych Powiatowi algorytmem przez Zarząd 

PFRON w roku budżetowym na poszczególne zadania Funduszu (art. 11, art.12a, art. 26e, art. 35a ust. 

1, art. 36, art. 38 oraz art. 40 ustawy). Algorytm ustalony jest rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 
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13 maja 2003 r. w sprawie algorytmu przekazywania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych samorządom wojewódzkim i powiatowym (Dz. .U. z 2019r., poz. 1605 z 

późn.zm.).W oparciu o pismo Zastępcy Prezesa Zarządu PFRON w Warszawie Znak: 

DF.WSA.106.2020.w  z dnia 02 kwietnia 2020 r. plan finansowy na zadania dla powiatu żagańskiego w 

2020 roku wyniósł 2 199 431,00 zł, w tym: 942 816,00 zł na Warsztat Terapii Zajęciowej w Wiechlicach. 

 Po przeanalizowaniu wykorzystania dotychczas posiadanych środków PFRON w poszczególnych 

zadaniach realizowanych przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu oraz Powiatowy 

Urząd Pracy w Żaganiu, przedstawiono propozycję zmian jak w załączniku do niniejszej uchwały. W 

zmianach uwzględniono również przesunięcia środków między zadaniami: Środki na podjęcie 

działalności gospodarczej, rolniczej lub wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej (art. 12a ustawy) 

zmniejszenie o 20 000,00 zł, Zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej  

(art.26e) zmniejszenie  o 21 000,00zł, Prace interwencyjne ( art. 11 ust.2 pkt.3 ustawy) zmniejszenie o 

3 127,00z ł, Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych 

(art. 35a ust.1 pkt 7 lit. d) zwiększenie o 16 000,00 zł, Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 

rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze ( art. 35 a ust. 1 pkt 7 lit.c) zwiększenie o 

38 127,00 zł, Zlecanie zadań na podstawie art.36 ust.2 ustawy zmniejszenie o 10 000,00 zł.  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił przewodniczących Komisji o przedstawienie  opinii 

w sprawie uchwały. Komisje: Komisja Budżetu i Finansów Powiatu, Komisja Oświaty, Kultury i Kultury 

Fizycznej, Komisja Zdrowia i Polityki Prorodzinnej, Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 

Obywateli, Komisja Gospodarki i Infrastruktury, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,  

wyraziły opinię pozytywną. Następnie Przewodniczący rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 16 radnych. Protokół z elektronicznego głosowania 

uchwały Nr XVII.4.2020 w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu  Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych Przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2020 r.   

 

9. Podjęcie uchwały Nr XVII.5.2020 w sprawie przyjęcia programu współpracy 

Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał tytuł uchwały i poprosił o wprowadzenie do  uchwały 

Panią Sekretarz Iwonę Hryniewiecką 

Sekretarz Iwona Hryniewiecka powiedziała, że uchwała w sprawie przyjęcia programu 

współpracy Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi  podmiotami  

prowadzącymi  działalność pożytku publicznego na rok  2021 służyć ma lepszej współpracy samorządu 

powiatu z organizacjami pozarządowymi oraz efektowniejszemu realizowaniu przez samorząd 

powiatowy zadań publicznych. Projekt został przygotowany zgodnie z ustawą z dnia 24 kwietnia 2003r. 

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Zgodnie z Uchwałą Nr XXXVI/3/2010RADY 

POWIATU ŻAGAŃSKIEGO z dnia  10 listopada 2010 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania projektów aktów prawa miejscowego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w dziedzinach dotyczących działalności 

statutowej tych organizacji projekt uchwały został poddany konsultacjom. Uchwałą Nr 236.2020  z dnia  

26 października 2020r. Zarząd  Powiatu Żagańskiego zainicjował  konsultacje projektu Uchwały Rady 

Powiatu Żagańskiego w sprawie przyjęcia programu współpracy Powiatu Żagańskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność pożytku publicznego na rok  2021. 

W uchwale określony został termin, forma konsultacji oraz wydział odpowiedzialny za przeprowadzenie 

konsultacji. Zaproszenie do czynnego udziału w konsultacjach wraz z projektem przedmiotowej uchwały 

oraz formularzem konsultacji zostało zamieszczone na stronie internetowej Starostwa Powiatowego 
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 w Żaganiu, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 

Powiatowego w Żaganiu ul. Dworcowa 39.  Konsultacje były przeprowadzane w terminie od 3 listopada 

do 10 listopada 2020r.  Do projektu Uchwały Rady Powiatu Żagańskiego w sprawie przyjęcia programu 

współpracy Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi i  innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok  2021 nie zgłoszono żadnych uwag i propozycji. Zgodnie z art.5a 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie „roczny program współpracy jest uchwalany 

do dnia 30 listopada roku poprzedzającego okres obowiązywania programu”. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił przewodniczących Komisji o przedstawienie  opinii 

w sprawie uchwały. Komisje: Komisja Budżetu i Finansów Powiatu, Komisja Oświaty, Kultury i Kultury 

Fizycznej, Komisja Zdrowia i Polityki Prorodzinnej, Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 

Obywateli, Komisja Gospodarki i Infrastruktury, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,  

wyraziły opinię pozytywną 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 16 radnych. Protokół z elektronicznego głosowania 

uchwały Nr XVI.5.2020 w sprawie przyjęcia programu współpracy Powiatu Żagańskiego z 

organizacjami pozarządowymi  oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2021. 

 

10. Podjęcie uchwały Nr XVII.6.2020 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Żagańskiego w roku 2021. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał tytuł uchwały i poprosił o wprowadzenie do  uchwały 

Panią Sekretarz Iwonę Hryniewiecką  

Sekretarz Iwona Hryniewiecka powiedziała, że zgodnie z art. 94 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001 

r. Prawo farmaceutyczne (t.j. Dz.U. z 2020r. poz. 920) ustalanie rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na danym terenie – po zasięgnięciu opinii wójtów (burmistrzów, prezydentów miast) 

gmin z terenu powiatu i samorządu aptekarskiego - należy do kompetencji Rady Powiatu. Przedstawiony 

Radzie Powiatu projekt uchwały zawiera dwa złączniki:  pierwszy zawiera rozkład godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych w dni robocze (od poniedziałku do piątku, oraz  w soboty bądź w pracujące niedziele) 

oraz załącznik numer 2 zawierający harmonogram całodobowych dyżurów aptek na terenie powiatu 

żagańskiego. Pełnienie  całodobowych dyżurów w dni powszednie, niedziele, święta i inne dni wolne od 

pracy zostało zaplanowane pomiędzy 18 aptekami funkcjonującymi w mieście Żagań  (12 aptek)  oraz w 

gminie Szprotawa ( 6 aptek). Zarząd Powiatu Żagańskiego podejmując decyzję o pełnieniu dyżurów przez 

apteki żagańskie i szprotawskie wziął pod uwagę m.in. następujące czynniki: liczbę mieszkańców tych 

dwóch miast (czyli potencjalnie liczbę osób korzystających z usług w porze nocnej i dni ustawowo wolne 

od pracy), liczbę i rozkład placówek aptecznych, lokalizacje miast na mapie powiatu i związaną z tym 

komunikacyjną dostępność dla mieszkańców innych miejscowości w powiecie żagańskim oraz  

funkcjonujące tylko w m. Żagań i Szprotawa  jednostki ochrony zdrowia z doraźną i nocną pomocą 

medyczną. Zgodnie z zaplanowanym harmonogramem każda z dyżurujących aptek pełni dyżur średnio 2 

razu w miesiącu. Przedstawiony projekt dot. rozkładu pracy aptek, dostosowany jest do potrzeb ludności 

i zapewnia dostępność świadczeń farmaceutycznych dla mieszkańców powiatu żagańskiego  również w 

porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy.  Po zatwierdzeniu przez Zarząd Powiatu 

Żagańskiego w dniu 13 listopada 2020r. harmonogramu pracy aptek na terenie powiatu 

żagańskiego w roku 2021, rozpoczęto procedury związane z opiniowaniem przedmiotowego 
projektu uchwały Rady Powiatu. Wysłano pisma do wójtów i burmistrzów  powiatu żagańskiego oraz do 

Lubuskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej. Opinie wszystkich burmistrzów i wójtów z powiatu żagańskiego 

były pozytywne.  

Lubuska Okręgowa Izba Aptekarska w Zielonej Górze przysłała 20 listopada 2020r. pismo  

z negatywną opinią sporządzoną na wniosek większości kierowników i właścicieli aptek w zakresie 

pełnienia całodobowych dyżurów.  W piśmie przedstawione zostały m.in. następujące argumenty: 
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apteka nie jest miejscem bezpośredniego ratowania zagrożonego życia mieszkańców i nie pełni roli 

pogotowia ratunkowego, stąd też, nie ma podstaw do nadmiernego obciążania obowiązkiem pracy w 

godzinach nocnych, zapotrzebowanie na usługi w porze nocnej jest znikome, praca w godzinach 

nocnych wymaga dodatkowych gratyfikacji i w normalnych warunkach, być może, aptekarze byliby 

skłonni rozważyć propozycję Rady dotyczącą sfinansowania dyżurów nocnych, jednak wyłącznie po 

przedstawieniu wysokości kwoty rekompensaty finansowej, większość kierowników i właścicieli aptek, 

zdecydowanie i jasno deklaruje gotowość pełnienia dyżurów wyłącznie do godz. 22.30.  Zarząd zapoznał 

się z  opinią Lubuskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej  w dniu 23 listopada 2020r. Przedstawione przez 

środowisko aptekarskie argumenty – dyżury do godziny 22.30 - nie mogą być uwzględnione w projekcie 

uchwały, gdyż naruszyło by to przepisy prawa farmaceutycznego. Zeszłoroczna uchwała Rady Powiatu 

Nr X.17.2019 z 13 grudnia 2019 r. w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

na terenie powiatu żagańskiego w roku 2020, w której dyżury zostały zaplanowane do godz. 22.30,  

została uchylona przez Wojewodę Lubuskiego Rozstrzygnięciem Nadzorczym NK-

I.4131.12.2020.TDom. jako niezgodna z art. 94 ust.1 ustawy z dnia 6 września 2001r. Prawo 

farmaceutyczne. W uzasadnieniu Wojewoda Lubuski argumentuje, iż  pominięcie w uchwale określenia 

rozkładu godzin pracy aptek w porze nocnej (a pora nocna obejmuje godziny pomiędzy 21.00 a 7.00 

każdego dnia ) oznacza niezrealizowanie normy kompetencyjnej z art. 94 ust.2 w związku z ust. 1 tego 

artykułu Prawa farmaceutycznego, co prowadzi do pozbawienia mieszkańców powiatu dostępności do 

świadczeń aptekarskich o tej porze. Stąd też przedstawiony Radzie projekt  uchwały o rozkładzie godzin 

pracy aptek w powiecie żagańskim w roku 2021 przewiduje całodobowe dyżury od godz. 19.00 do 8.00 

dnia następnego – w dni robocze i od 8.00 do 8.00 dnia następnego -  w dni wolne od pracy i święta. 

Ogłoszone zostały również konsultacje społeczne przedmiotowej uchwały. Konsultacje trwały 20 

listopada do 23 listopada 2020r. Do projektu Uchwały Rady Powiatu Żagańskiego w sprawie określenia  

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego w roku 2021r. w ramach 

konsultacji społecznych  nie zgłoszono żadnych uwag.  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję . 

Radny Paweł Chylak powiedział, że sprawdził jak sprawa dyżurów nocnych wygląda w innych 

powiatach, zwrócił uwagę, że wiele powiatów w Polsce wytoczyły sprawy sądowe aptekom, 

które nie pełniły dyżurów nocnych, jednak spraw tych nie wygrały.  

Sekretarz Iwona Hryniewiecka powiedziała, że dzwoniła do Ministerstwa Zdrowia w sprawie 

nocnych i świątecznych dyżurów aptek  i analizowane są różne warianty rozwiązania 

problemów z regulacją tego zobowiązania, jednak żaden z nich nie został uregulowany 

prawnie. 

Radny Zbigniew Białkowski zwrócił uwagę, że powiat mógłby się przychylić do sprawy dyżurów 

nocnych i świątecznych i  ponieść koszty utrzymania tych dyżurów na terenie powiatu 

żagańskiego. 

Radny Leon Cuprych zwrócił uwagę, że radni uzyskali społeczne zaufanie, co wiąże się z 

odpowiedzialnością za zdrowie mieszkańców powiatu i mamy obowiązek zapewnić dyżury w porze 

nocnej i w święta.  

Radny Tomasz Hucał: My możemy podejmować tę uchwałę, ale nie ma to przełożenia na rzeczywistość, 

ponieważ my sobie, a aptekarze sobie. Propozycja dopłat do dyżurów aptek, nie wiem czy jest zgodna 

z interesem finansowym powiatu, natomiast powinniśmy, wykorzystując to, że Pan Starosta jest 

reprezentantem Konwentu Powiatów Lubuskich, przygotować takie stanowisko, spróbować zachęcić 

nasze koleżanki i kolegów z innych rad powiatów w Polsce i wymóc na rządzie zmianę prawa, ponieważ 

sprawa się wyklucza i dlatego ja będę głosował przeciw.   

Starosta Henryk Janowicz: My jako Konwent Starostów Województwa Lubuskiego, jak i Konwent 

Starostów całego kraju zajmujemy się tym problemem od czterech lat, naszym celem jest zwrócenie 

uwagi na ten problem i że jest to bubel prawny. Pismo w tej sprawie zostało wysłane do Ministerstwa 

Zdrowia, Wojewody i innych służb czyli Funduszu Zdrowia. Ten problem jest dyskutowany w skali 
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kraju i my jako Starostwie Powiatów Lubuskich zdecydowaliśmy, żeby przez Narodowy Fundusz 

Zdrowia, który refunduje za leki aptekom, to prawo zmienić. My musimy podjąć uchwałę, żeby było 

zgodnie z literą prawa i tego wymaga od nas Wojewoda, ale to jest tak złożony problem i to jest taki 

bubel prawny, że  tym powinien się zająć Sejm i to powinno być rozwiązane na poziomie 

ogólnokrajowym, sygnały idą oddolne, stanowiska zajmujemy, pisma wysyłamy do odpowiednich 

instytucji, z naszej strony robimy wszystko, co możemy. Te sygnały, które słyszymy od radnych i 

mieszkańców przekazujemy dalej, zgodnie z tym przyjęliśmy też stanowisko na Konwencie Powiatów 

Lubuskich i tak też się dzieje w całym kraju. Na Zarządzie krajowym dyskutowaliśmy o tym problemie 

na Komisji Zdrowia. Teraz ten temat zszedł na plan dalszy w związku z pandemią, ale będziemy do tego 

skutecznie wracać. 

Sekretarz Iwona Hryniewiecka: Jeżeli chodzi o dofinasowanie dyżurów pełnionych przez apteki, to nie 

ma takiej możliwości, ponieważ apteki są prywatnymi przedsiębiorstwami, to są spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością i tu nie ma możliwości prawnej, żeby cokolwiek zrefundować. Ze swojej strony 

możemy skontrolować te apteki, jeżeli tak to można nazwać, jeżeli nie będą czynne od stycznia, tak jak 

to Rada uchwali, wtedy tylko pisać nam zostaje do Ministerstwa Zdrowia, do Okręgowej Izby 

Aptekarskiej, na dzień dzisiejszy tylko takie mamy możliwości.  

Radny Paweł Chylak: Wiele osób wypowiadało się, żeby egzekwować to, żeby dyżury były wypełniane, 

szukałem informacji w tym zakresie, czytałem różne wyroki, doszło do takiego konfliktu, że niektóre 

powiaty wstąpiły na drogę sądową  i nie było wyroku, który byłby korzystny dla starosty czyli jest 

potwierdzenie tego, że tu jest duży konflikt prawny. Sprawa jest rozpatrywana od kilku lat, chciałbym 

zwrócić uwagę, że my jesteśmy samorządowcami, zostaliśmy wybrani po to, żeby spełniać pewne 

oczekiwania naszych wyborców i czy w tym momencie nie jest ważny głos samorządu, żeby nie 

podejmować takiej uchwały i czy to nie będzie jeszcze jednym z elementów, że ktoś tam na górze w 

końcu zacznie działać, my jesteśmy samorządowcami i działamy oddolnie, jeżeli nie będą chcieli nas 

wysłuchać w tym temacie, czy zapraszają nas na ulicę w tym temacie? Niech ktoś usłyszy głos 

samorządu i w końcu niech się zajmą tym tematem, to jest coś nie tak, przecież można w ciągu jednej 

nocy zmienić prawo. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił przewodniczących Komisji o przedstawienie  opinii 

w sprawie uchwały. Komisje: Komisja Budżetu i Finansów Powiatu, Komisja Oświaty, Kultury i Kultury 

Fizycznej, Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli, , Komisja Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska,  wyraziły opinię pozytywną. Komisja Gospodarki i Infrastruktury oraz  Komisja 

Zdrowia i Polityki Prorodzinnej nie wyraziła opinii 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta 10 głosami „za” przy 3 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” 

przy udziale 16 radnych. Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr XVII.6.2020 w sprawie 

określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Żagańskiego w roku 

2021. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak po przerwie wznowił obrady sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego, następnie sprawdził kworum. 

11. Informacja z prac zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

Radny Paweł Chylak: Posiedzenie Zarządu Powiatu z 22 września 2020 r. do pkt 1 ppkt 3) Zarząd 

Powiatu jednogłośnie wyraził zgodę na przydzielenie nadgodzin dla dyrektorów, wicedyrektorów szkól 

oraz kierowników internatu, 22 września podjęto tę decyzję, a z początkiem roku nie było 

przydzielonych godzin dla tych osób funkcyjnych, dlaczego 22 września została podjęta taka decyzja, 

w jakiej ilości godzin, a mówię to w kontekście tego, że na kolejnym posiedzeniu zaopiniowano 

negatywnie zwiększenia ilości godzin dla Pani dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-
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Wychowawczego w Żaganiu, no i oczywiście to nie wymagało konsultacji związku zawodowych i 

mama nadzieję, że nie narusza uchwały regulaminu przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę 

lat z 17 listopada z 2016 r. Następnie posiedzenie czwarte odbyło się 30 września 2020 r. i w pkt 1ppkt 

3) Zarząd Powiatu zapoznał się z wnioskiem ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w 

Szprotawie o wyrażenie zgody na przekazanie 18 szt. komputerów z Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

w Żaganiu do SOSW w Szprotawie, celem wykorzystania ich w placówce do prowadzenia dziennika 

elektronicznego. Zarząd jednogłośnie wyraził zgodę na przekazanie sprzętu między jednostkami. 

Dlaczego jest taka sytuacja, że z Zespołu Szkół Ogólnokształcących 18 komputerów jest 

przekazywanych do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Szprotawie, czy tam był jakiś 

nadmiar i były niepotrzebne i dlatego są przekazywane, jeżeli był nadmiar to czy one są w dobrym stanie 

i będą spełniały funkcję w usłudze oprogramowania do dziennika elektronicznego i jak teraz wygląda 

sytuacja w Zespole Szkół Ogólnokształcących i się okaże, że zostały przekazane jakieś komputery 

gorszej jakości i będą oczekiwali, że będą kupione dla nich komputery 18 szt. lepszej jakości? Szóste 

posiedzenie Zarządu Powiatu z 12 października 2020 r. Zarząd Powiatu przeanalizował wnioski o 

przyznanie nagród dyrektorom i wicedyrektorom szkół ponadpodstawowych oraz nauczycielom z 

okazji Dnia Edukacji Narodowej i przyznał nagrody 10 dyrektorom w kwocie 3500,00 zł i tu proszę o 

wyjaśnienie, 5 wicedyrektorom w kwocie 2 000,00 zł i 5 nauczycielom w kwocie 2 000,00 zł, czy to 

oznacza, że 10 dyrektorów otrzymała 3 500,00 zł to jest po 350,00 zł i w sumie 3500,00 zł czy powinno 

być tu zapisane, że po 3 500,00 zł, 5 wicedyrektorów po 2 000,00 zł i 5 nauczycieli po 2 000,00 zł? 

Siódme posiedzenie Zarządu Powiatu z dnia 26 października 2020 r. głównym tematem posiedzenia 

było przeprowadzenie kontroli w szkołach związanych z realizacją nadgodzin na przełomie marca i 

kwietnia bieżącego roku, dlaczego takie kontrole zostały przeprowadzone, jaki był ich cel, bo były takie 

pogłoski, że cel był taki, żeby nie wypłacić nadgodzin, ale przecież nadgodziny zostały wypłacone, 

proszę to zdementować, czy to było jakieś zalecenie odgórne czy tylko pomysł Zarządu Powiatu i jak 

to się ma do tych przekazywanych dotacji oświatowych dla różnych szkół, czy tam też było takie 

szczegółowe rozliczanie z realizacji godzin zajęć tam, gdzie były przekazywane te dotacje. Dziesiąte 

posiedzenie  Zarządu Powiatu z 13 listopada 2020 r. odpowiedzi do Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej w sprawie prolongaty terminu wymiany okien w Zespole Szkół Technicznych i 

Ogólnokształcących w Żaganiu. Naczelnik wydz. OKT, Pan Michał Cisek przedłożył propozycję 

odpowiedzi na pismo z Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w sprawie konieczności 

wymiany stolarki okiennej w klasach oraz w korytarzach komunikacyjnych  w Zespole Szkół 

Technicznych i Ogólnokształcących w Żaganiu, do której zobowiązani jesteśmy na wykonanie prac do 

31 grudnia 2020 r. W związku z przedłużającym się terminem wydania zgody na powyższe prace przez 

Wojewódzkiego Lubuskiego Konserwatora Zabytków w Zielonej Górze oraz braku wystarczających 

środków finansowych w roku bieżącym zaproponował wystąpić o prolongatę terminu wymiany okien 

aż do dnia 31 grudnia 2023 r. przeznaczając na ten cel w 2021 r., kwotę tylko 50 000,00 zł, a zadanie to 

będzie realizowane sukcesywnie, w miarę pozyskiwania dodatkowych lub przekierowania wolnych 

środków na realizację tego zadania. Proszę powiedzieć czy Zarząd analizował, czy osobo od 

pozyskiwania środków analizowała możliwość pozyskania środków na to zadanie czy przyjmowane 

będą raczej takie rozwiązania, że będziemy to realizować ze środków własnych. Konserwator Zabytków 

zawsze bardzo długo odpowiadał, ja wiem, że wcześniejsza umowa z osobą, która miała przygotować i 

wnioskowała z firmą, która miała przygotować ten cały projekt, była do końca listopada czyli umowa z 

nimi się dzisiaj kończy, z zadnia nie mogła się wywiązać dlatego, że jest utrudniona współpraca z 

Konserwatorem Zabytków i przedłużenie aż o tyle proponujemy. Czy była robiona dokładna analiza 

pozyskania dofinasowania. Następne 11 posiedzenie Zarządu Powiatu też dotyczyło wymiany tych 

okien, bardzo proszę o odpowiedź na te moje pytania i wyjaśnienie wątpliwości.  

Wicestarosta Anna Michalczuk: Jeżeli chodzi o nadgodziny dla dyrektorów i wicedyrektorów, to jest 

informacja z września, tę decyzję podjęliśmy trochę później, nie 1 września, bo takie dane od 
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dyrektorów spłynęły, ale nie odpowiem Panu tak dokładnie ile każdy z dyrektorów ma tych nadgodzin, 

bo nie mam przed sobą tego zestawienia, powiem tylko tyle, że to są niewielkie godziny, czasami jest 

to kwestia jednej godziny, albo dwóch godzin, bo dyrektorzy zwykle uczą przedmiotów, które w takim 

wymiarze godzin podejmują. Jeśli chodzi o komputery z Zespołu Szkół Ogólnokształcących, to Pan 

dyrektor powiedział, że te komputery może przekazać, bo one się już nie nadają dla uczniów na zajęcia, 

natomiast będą spełniały wymogi do korzystania przy programie Librys, czy też Vulcan. W kwestii 

nagród oczywiście po 3500,00 zł dla dyrektorów każdej ze szkół, po 2 000,00 zł dla 5 wicedyrektorów, 

gdyż nie w każdej szkole jest wicedyrektor i po 2 000,00 zł dla nauczycieli, których zgłosili dyrektorzy 

do nagrody. Jeżeli chodzi o kontrole dotyczące nadgodzin, chodziło o sprawdzenie czy wszystkie szkoły 

jednakowo przeliczają nadgodziny, czy wszystkie szkoły podczas nauki zdalnej wpisują tak samo w 

librusie te zapisy, które miały być dokonane i te kontrole po to były przeprowadzone. Natomiast, jeżeli 

chodzi o te szkoły, na które przekazujemy dotacje , to te szkoły przysyłają nam sprawozdania i Wydział 

Oświaty też te sprawozdania analizuje. Jeżeli chodzi o pismo przygotowane do Sanepidu, to do tej pory 

nie otrzymaliśmy odpowiedzi od Konserwatora Zabytków. Jeżeli chodzi o pytanie na temat 

pozyskiwania środków,  to w tej sprawie odpowie Pani Sekretarz, bo jest na bieżąco w kwestii tej 

sprawy.  

Sekretarz Iwona Hryniewiecka: Jeżeli chodzi o okna w szkole, to opracowujemy cały projekt na 

wymianę stolarki okiennej i dachu i elewację, przewidujemy prace etapowo, projekt leży od września, 

czy od października u Konserwatora, w tym roku to na pewno nie będzie szans, na to żeby Pani 

Konserwator wydała decyzję na te prace. O środki na ten cel będziemy ubiegać się z zewnątrz, w tej 

chwili już  programy na zabytki się wyczerpały, ale od 2021 r. będzie nowy program finasowania  i tam 

będziemy się starać, na pewno nie będziemy w stanie sami tego sfinansować. 

Radny Paweł Chylak: Ja  w sprawie kontroli i realizacji nadgodzin, powiem że byłem zaskoczony, że w 

niektórych szkołach jakieś nieprawidłowości były, czyli była, jak najbardziej, zasadność 

przeprowadzenia takiej kontroli. 

Radny Zbigniew Białkowski: Mama pytanie  do posiedzenia Zarządu, które odbyło się 30 września 2020 

r. jeżeli chodzi o przekazanie komputerów do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w 

Szprotawie, o komputery wnioskował dyrektor SOSW w Szprotawie,  natomiast dyrektor Liceum 

przekazuje te komputery, bo jak rozumiem mamy tak dobrze wyposażone pracownie komputerowe w 

szkole, że zabezpieczają sprawy prowadzenia lekcji, natomiast zastanawia minie inna rzecz, jak do tej 

pory Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Szprotawie realizował sprawy związane z dziennikiem, czy 

działał na zasadzie dziennika papierowego i moje pytanie jest takie czy placówka, która działa tyle czasu 

czy dopiero teraz wprowadza ten dziennik elektroniczny, czy też wcześniej go wprowadziła i potrzebuje 

więcej komputerów? 

Radny Leon Cuprych: Mam pytanie do posiedzenia Zarządu z 13 listopada 2020 r., a 

mianowicie   Zarząd zapoznał się z zaleceniami pokontrolnymi od Lubuskiego Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków w Zielonej Górze odnośnie Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w 

Iłowej, chodzi mi o to jakie to były zalecenia i następne Zarząd zapoznał się ze sprawozdaniem 

z audytu w zakresie gospodarowania środkami Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych 

w Zespole Szkół Technicznych i Branżowych w Szprotawie, interesuje mnie jakie wnioski są 

z tej kontroli.  

Wicestarosta Anna Michalczuk: Jeżeli chodzi o zalecenia pokontrolne, nie mam przed sobą 

tego pisma, ale powiem tyle, że tam były takie zalecenia, żeby zdemontować tablicę jaki to jest 

typ szkoły, która znajduje się w Pałacu, żeby zdjąć okablowanie monitoringu, żeby zdjąć rynny, 

które tam są zamontowane. Trudno mi się odnosić do tych zaleceń, bo one trochę absurdalnie 
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dla nas brzmią, a te zalecenia pokontrolne wpłynęły do nas po ponad roku od kontroli i Pani 

dyrektor będzie musiała do tych zaleceń się odnieść, przygotować dokumenty. Jeżeli chodzi o 

pytanie Pana Radnego Białkowskiego o komputery, to oczywiście sytuacja wspaniała nie jest, 

jeżeli chodzi o sprzęt, zawsze w szkołach tego sprzętu brakowało, ale ja powtórzę jeszcze raz, 

te komputery, naprawdę się nie nadawały do nauki, natomiast w Specjalnym Ośrodku do 

dziennika elektronicznego, Pani dyrektor mówiła, że się będą nadawać, natomiast te, które mieli 

przedtem uległy, że tak powiem zużyciu. 

Radny Zbigniew Białkowski: Ja chciałem tylko zapytać Panią Wicestarostę jak  do tej pory w 

tym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym funkcjonował dziennik, czy to był dziennik 

elektroniczny, czy też forma papierowa, bo na to pytanie odpowiedzi nie dostałem.  

Wicestarosta Anna Michalczuk.: Jeżeli chodzi o ten dziennik, to do tej pory jest tam dziennik 

papierowy i będzie dopiero ten elektroniczny wdrażany. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o zabranie głosu Panią Skarbnik w kwestii 

finasowania okien w Szkole, o które pytał Radny Paweł Chylak.  

Skarbnik Elżbieta Bielecka: Komputer mi zgasł i nie wiem czy chodzi o  okna w Zespole Szkół 

Technicznych i Ogólnokształcących w Żaganiu, czy w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w 

Iłowej, zarówno jedna szkoła jak i druga są w obiektach zabytkowych. W 2021 r. 

zabezpieczyliśmy kotwę 50 000,00 zł na wymianę okien w Zespole Szkół Technicznych i 

Ogólnokształcących w Żaganiu, jest to oczywiście kropla w morzu potrzeb, ale ze względu na 

to, że mamy zalecenia wymiany tych okien musimy poczynić jakiekolwiek działania, aby 

wybronić naszą jednostkę przed zamknięciem przez Sanepid. Nie mamy możliwości, na dzień 

dzisiejszy pozyskania środków z innych źródeł, oczywiście jeżeli będą takie możliwości, to 

będziemy się starać. Wymiana tych okien jest bardzo droga, nasze jednostki rok rocznie 

wskazują w projektach budżetów, że jest konieczność wymiany, ale to potrzeba by było parę 

milionów, żeby zrealizować zadanie chociaż w jednej z tych zabytkowych szkół.  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o zabranie głosu kogoś z Zarządu, żeby 

odpowiedzieć na pytanie Radnego Leona Cuprycha  w zakresie przeprowadzonego audytu z 

zakresu gospodarowania środkami Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych w Zespole 

Szkół Technicznych i Branżowych w Szprotawie 

Starosta Henryk Janowicz: Zapoznaliśmy się na Zarządzie z protokołem z audytu, nie było 

żadnych zastrzeżeń, Zarząd zapoznaje się z wynikami kontroli, myśmy się zapoznali, parę 

rzeczy wyjaśniliśmy i nikt nie wniósł żadnych uwag. 

 

12. Odczytanie interpelacji złożonych przez radnych na piśmie 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak stwierdził, że nie wpłynęła żadna interpelacja na piśmie, 

zapytał czy ktoś będzie chciał  w tej formie wnieść interpelację. Interpelacji nie wniesiono. 
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13. Wolne wnioski i sprawy różne  

Radny Paweł Chylak: Informuję, że na sesji 22 września 2020 r. prosiłem o informację w sprawie 

pobierania przez osobę publiczną środków publicznych z nadzieją, że otrzymam odpowiedź. Informuję 

Państwa, że 28 września 2020 r.  zostało do mnie wystosowane wezwanie do uzupełnienia w terminie 7 

dni braków formalnych do zapytania, między innymi stwierdzono, że zapytania i interpelacje mogą 

dotyczyć kontroli szeroko rozumianych spraw powiatowych, a z treści mojego pisma wynika, że 

domagam się informacji o radnym, przy czym wskazane są żądania ujawnienia danych osobowych 

wrażliwych, było to podpisane przez Pana Przewodniczącego, a to pismo skierowałem do pana Starosty. 

Odpisałem Panu Przewodniczącemu, że działalność funkcjonariusza publicznego  radnego i etatowego 

członka zarządu czyli organu wykonawczego powiatu oraz jego źródła dochodów wskazywane w 

oświadczeniach majątkowych nie powinny budzić żadnych wątpliwości, wymienione w zapytaniu 

środki finansowe są środkami publicznymi i muszą być przydzielane i wypłacane zgodnie z przepisami 

prawa. Podkreślam, że w swoim zapytaniu nie żądam ujawnienia żadnych danych osobowych 

wrażliwych, w myśl ustawy o ochronie danych osobowych, jedynie dążę do wyjaśnienia stanu 

faktycznego. Odpowiedzi na zadane pytania są mi niezbędne do ewentualnego przygotowania  skargi 

do Komisji Skarg. Otrzymałem odpowiedź od Pana Przewodniczącego, dnia 12 października 2020 r., 

Pana żądanie nie stanowi zapytania w rozumieniu ustawy z 5 czerwca 1998 r., albowiem pismo, w 

sposób wyraźny odnosi się do osoby radnego, który w ramach programu „Aktywny samorząd” działa 

jako osoba prywatna, nie jako, zaś członek kolegialnego organu powiatu jakim jest rada, czy zarząd. 

Panie Przewodniczący dziękuję za tą odpowiedź, ponieważ zostało tu użyte sformułowanie, że w 

ramach programu „Aktywny samorząd”  działa jako osoba prywatna, tak , że musimy wyjaśnić dalej. 

W związku z tym, że mam konstytucyjne prawo do zadawania pytań  i zgłaszania wniosków o udzielenie 

informacji publicznej, to 23 października 2020 r. złożyłem wniosek o udzielenie informacji publicznej 

do Pana Starosty z pytaniami  tymi samymi, które były zadane na sesji 22 września 2020 r. 

27 października 2020 r. otrzymałem od Pana Starosty odpowiedź: informuję, że Starosta Żagański, jako 

organ, nie posiada informacji zawartych we wniosku z 23 października 2020 r., informuję jednocześnie, 

że informacje, o które Pan wnioskuje posiada Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu.  

Informuję, Pana Starostę też, że 29 października 2020 r. złożyłem wniosek o udostępnienie informacji 

publicznej do Pani dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  w Żaganiu i informuję, że jutro 

składam przedsądowe wezwanie o udzielenie odpowiedzi na wniosek. Na podstawie art. 13 ustawy o 

udzieleniu  informacji publicznej termin udzielenia informacji publicznej został przekroczony, do dnia 

dzisiejszego, to jest  do 30 listopada 2020 r. nie otrzymałem odpowiedzi. Udostępnianie informacji 

publicznej, na wniosek,  następuje bez zbędnej zwłoki, nie później jednak, niż w terminie 14 dni od dnia 

złożenia wniosku, wzywam Panią do udzielenia odpowiedzi na mój wniosek, z jednoczesnym 

powiadomieniem Starosty Żagańskiego o bezczynności w udzielaniu informacji publicznej. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poinformował radnego Pawła Cylaka,  że osobiści  dopilnuje, 

żeby odpowiedzi do radnego dotarły.  

Radny Leon Cuprych: Proszę o informacje, jakie wydatki niewygasające przekazaliśmy  na rok 2020 i 

drugie pytanie mam do Pana Starosty o drogę Jelenin – Chotków, jeżdżę tą drogą codziennie, zostały 

tam nasadzone lipy, nie jestem przeciwnikiem ekologii, ale co będzie jak te drzewa się rozrosną, one są 

bardzo blisko posadzone, droga jest wąska i  nawet nie będzie możliwości zrobienia mijanki między 

tymi drzewami, to jest temat pod rozwagę, bo niedawno tam rosły czereśnie, jabłonie, które zostały 

powycinane, a teraz bardzo gęsto są nasadzone lipy, czy nie za wcześnie zostały nasadzone, bo 

przewidywany jest remont tej drogi, a one zostały nasadzone na obrzeżu tej drogi.  

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: Ja też mam sugestię, żeby Starostwo przyglądnęło się 

nasadzeniom drzew,  które są tak blisko nasadzone przy naszych drogach, bo mamy ostatnio taki 

przykład zginął ostatnio na drodze Żary – Żagań  młody chłopak, który nie miał szans przy zderzeniu 

się z drzewem, które było w odległości niecałego metra od drogi, czy na naszym terenie nie można by 
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było tych drzew, które są praktycznie na skraju drogi wycinać i udrażniać te drogi, żeby były 

bezpieczniejsze? 

Radny Zbigniew Białkowski:  Panie Starosto, jeżdżę codziennie ulicą Piastowską, w dwóch miejscach 

na tej ulicy są pozrywane łańcuchy i powyginane słupki, w dwóch miejscach przy ul. Konopnickiej i 

przy ul. Żarskiej, bardzo to nieestetycznie wygląda jak są pozrywane te łańcuchy, proszę o naprawienie 

tych szkód.  

Skarbnik Elżbieta Bielecka zwróciła się do radnego Leona Cuprycha : Panie Leonie czy chodzi Panu o 

wydatki, które nie wygasły z upływem 2019 roku? Czy chodzi o wydatki, które nie wygasną z upływem 

2020 roku? 

Radny Leon Cuprych: Chodzi mi o te z 2019 r., które przeszły na 2020 r.  

Skarbnik Elżbieta Bielecka: to jest przebudowa drogi powiatowej 1063, etap I to był projekt 50 000,00 

zł, i zintegrowany system medyczny dla pracowni RTG w Żaganiu 213 988,00 zł.  

Starosta Henryk Janowicz: Najpierw odpowiem Panu radnemu Białkowskiemu, temat ulicy 

Piastowskiej  jest nam znany, wkrótce to zostanie naprawione, tam często dochodzi do kolizji na 

skrzyżowaniu dróg. Jeżeli chodzi o nasadzanie drzew przy drodze, o którą pytał Pan radny Leon 

Cupyrych,  to nie ma wpływu na remont tej drogi, który planowany jest w etapach w przyszłym roku, z 

dofinasowania w z zewnątrz. W związku z tym, że Powiat wiele inwestycji prowadzi i wiele inwestycji 

przeprowadzimy wycinamy mnóstwo drzew, a patrząc na przepisy o ochronie środowiska, musimy 

nasadzać nowe drzewa. W związku z tym, że weszliśmy w projekt z Urzędem Marszałkowskim i 

pozyskaliśmy 100 % dofinasowania na obsadzanie pasów drogowych drzewami miododajnymi, po 

konsultacjach z pszczelarzami  jest to lipa, która nie będzie się tak silnie rozrastała, to jest lipa 

drobnolistna, ona będzie miała bardzo dużo kwiatów i drzewa te nie będą miały tak rozległych 

przyrostów jak myślimy, a nasadzenia robiła firma fachowa i są fachowo wymierzane. Bezpieczeństwo 

na drogach też jest dla mnie bardzo ważne, część tych drzew może się nie przyjąć, dlatego te nasadzenia 

takie są,  będziemy monitorować wzrost tych drzew. Naszym obowiązkiem jest sadzić takie drzewa i 

pilnować tych alei. W najbliższym czasie mamy do wycięcia kilkaset drzew, wspomnę drogę 1064, na 

której będziemy robić inwestycję, drogę 1063,  wspomnę też drogę relacji Konin Żagański – Iłowa, 

relacji Chotków – Jelenin, tam było wycięte dziesiątki drzew, jak nie setki i naszym obowiązkiem jest 

nasadzanie nowych drzew, bo „zielone płuca” są na potrzebne, nawet przy drogach. 

Radny Piotr Kowalski: chciałem zabrać głos w sprawie tych drzew, zgadzam się z Panem 

Przewodniczącym, jak i z Panem radnym Leonem Cuprychem, od lat zabiegam o wycinanie tych 

wszystkich drzew przy drodze, przy wspomnianym wypadku, tego mdłego człowieka, gdyby nie to 

drzewo przejechałby przez rów i skończyłoby się na uszkodzeniu samochodu. Co do nasadzenia drzew, 

zgadzam się z tym, ale cofnijmy te nasadzenia 2-3 metry od drogi, jestem za nasadzeniami, ale nie przy 

samej drodze. Druga sprawa dotyczy dowożenia uczestników zajęć do Powiatowego Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Szprotawie, chodzi mi o równe szanse dla mieszkańców powiatu. Mieszkańcy 

Gminy Iłowa, Wymiarki i Gozdnicy  są tego pozbawieni. Chciałbym zapytać na jakim etapie są 

przygotowania z dofinasowaniem od Wojewody na dowóz tych osób do Domu Samopomocy, za chwilę 

nowy rok budżetowy, nie chciałbym, żeby było jak w tym roku, mieszkańcy byli tego pozbawieni, na 

jakim etapie to jest i co możemy jeszcze w tym temacie zrobić, może jakaś uchwała intencyjna lub inne 

instytucje, gdzie możemy prosić o wsparcie,  w związku z równaniem szans dla osób 

niepełnosprawnych. Trzecia sprawa, od jutra zmienia się rozkład naszego MZK Żagańskiego więc czy 

ktoś ze Starostwa monitoruje to, sprawdza jak to wygląda, żeby się nie powtórzyła sytuacja z wiosny, 

żeby któraś gmina nie była wykluczona z komunikacji publicznej. Wielu mieszkańców skarży się na 

temat nierównego traktowania, pierwszeństwa na przystankach autobusowych, że jedna firma wjeżdża  

pierwsza, druga po niej  już nie zbiera żadnego pasażera. Chciałbym zapytać, jak to wygląda,  czy jest 

możliwość podjęcia działania przez Starostwo, spróbować to skoordynować, bo na tym cierpią 
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mieszkańcy, silniejsza firma wygrywa, potem się rozwiązuje, a potem zgłasza się do nas o wsparcie, o 

dofinasowanie. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: co do silniejszej firmy to zawsze tak było, że jest 

konkurencja i jeżeli firma w rozkładzie ma kurs o konkretnej godzinie to konkurencja zawsze będzie te 

2 minuty przed, tak już jest, nie ma żadnego narzędzia, żeby to zmienić. 

Radny Leon Cuprych: ja tak jeszcze wrócę do tych „zielonych płuc”, Panie Starosto, a może pomyśleć 

o czymś takim, żeby posadzić gaje lipowe, byłoby to korzystne  dla pszczelarzy, bo nasadzanie lip przy 

drogach, gdzie jest dużo ołowiu, to też nie jest to ekologiczne. 

Starosta Henryk Janowicz: Dostaliśmy dofinasowania 100 % na nasadzanie i muszę stosować się do 

tego, to będzie służyć nam wszystkim, te drzewa nie są sadzone przy drogach, gdzie jest duże natężenie 

ruchu, my sadzimy tam, gdzie jest to możliwe. Mamy możliwość zrobić takie zadani i je realizujemy. 

Jeszcze jedna ważne rzecz, robimy to co do nas należy, pas drogowy należy do Powiatu, my możemy 

robić takie rzeczy, tylko tam, gdzie jesteśmy właścicielem   

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: Nie jestem przeciwny nasadzeniom, ale apeluję o 

wycięcie dużych drzew w bezpośrednim sąsiedztwie z pasem jezdni, które stanowią zagrożenie 

dla kierowców, chodzi mi o takie drzewa, które też często są drzewami schorowanymi, jak na 

przykład w miejscowości Chichy, gdzie korzenie drzew wchodzą w pas drogi powodując 

wybrzuszenia.  

Starosta Henryk Janowicz: Powiedziałem wcześniej, że setki drzew wycinamy, tą gospodarkę 

prowadzimy racjonalnie i każde drzewo, które stwarza zagrożenie w odpowiednim czasie, po 

odpowiednich uzgodnieniach i odpowiednich decyzjach to realizujemy. Znam sytuację w powiecie, 

gdzie przy drogach rosną starodrzewy, które często porażone są grzybem i  na bieżąco i sukcesywnie to 

robimy, wycinamy je w odpowiednich okresach, gdzie nie ma lęgów ptaków, robimy to zgodnie z 

prawem. Mamy zaplanowane wycinki drzew i to robimy 

Radny Piotr Kowalski: Zgadzam się z Panem Starostą, że jest to robione. Trochę nas pandemia 

zablokowała, bo chcieliśmy jako Komisja Bezpieczeństwa dokonać oględzin i spotkać się z 

nadleśniczymi z naszego terenu, żeby przedyskutować wycinkę krzaków przy drogach, gdzie 

często chowają się zwierzęta, co stanowi zagrożenie dla kierowców. Zgadzam się robimy 

wycinki, ale chciałbym, żeby było robione więcej. 

Radny Paweł Chylak: Panie Przewodniczący, odpowiedział mi Pan na piśmie, że moja 

interpelacja nie jest interpelacją, a w punkcie 13 porządku obrad  mamy wolne wnioski i sprawy 

różne, wypowiedź radnego powinna się kończyć jakimś wnioskiem, a czy my tu nie mamy 

jakiejś dyskusji? Czy niezbyt długo trwa realizacja tego punktu? Proszę wprowadzić do 

programu sesji taki punkt i wtedy sobie podyskutujemy. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: Wolne wnioski i sprawy różne więc oczywiście 

możemy dopisać słowo dyskusja na temat spraw różnych, sprawy różne to też bezpieczeństwo, 

przyroda, szkolnictwo i każdy inny dowolny temat wiec tu uważam za zasadne, żeby tu móc 

podyskutować, takie jest moje zdanie, ale rozpatrzymy Pana wniosek.   
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Radny Leon Cuprych: Ad vocem Pana radnego Chylaka, nie wszystko ujęte jest w programie,  

my jako radni też musimy czasem porozmawiać na tematy, które mogą pchnąć do działania, 

taki punkt musi być i nie można ograniczać radnych. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak do zapoznania się z protokołem z obrad XVII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 listopada 2020 roku wyznaczył Panią Annę Michalczuk i Pana 

Romana Śliwińskiego.  

 

14 . Zamknięcie obrad XVII sesji. 

 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poinformował o następnych obradach sesji w 

grudniu, tak, żeby radni spodziewali się wkrótce materiałów oraz przypomniał 

przewodniczącym komisji o przesyłaniu planów pracy komisji na 2021 r. Następnie zakończył 

obrady XVII sesji w dniu 30 listopada.2020 r.   

 

  Obrady sesji zakończono o godz. 1140 
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